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Banished under palm trees – Exile in Hollywood

 
in German:
Verbannt unter Palmen – Exil in Hollywood

Project

 

Description

Many of the approximately 1,500 German-speaking intellectuals who emigrated to Los Angeles in the 1930s and 1940s were writers, and some of
them came from Austria. They came to terms with the “American way of life” and soon gained a foothold in the film business. Others could never
get used to the gaudy hustle and bustle of the Hollywood dream factory. They lived joylessly under palm trees, constantly worried about
economic survival and – not to be forgotten – about friends and relatives in their old homeland or on the run. Based on interviews and video
footage filmed in Los Angeles in 2016, historical interviews with Billy Wilder, Walter Reisch, Fritz Lang, etc., which can be found in the ORF
archives, as well as interviews to be filmed currently, the film traces a picture of the lives of German-speaking exiles in Hollywood in the 1930s
and 1940s.

in German:
Viele der rund 1.500 deutschsprachigen Intellektuellen, die in den 1930er- und 1940er-Jahren nach Los Angeles emigrierten, waren
SchriftstellerInnen, und einige von ihnen kamen aus Österreich. Sie arrangierten sich mit dem „American way of life“ und fassten schon bald im
Filmgeschäft Fuß. Andere konnten sich nie mit dem grellbunten Treiben der Traumfabrik Hollywood anfreunden. Sie lebten freudlos unter
Palmen, in ständiger Sorge ums wirtschaftliche Überleben und – nicht zu vergessen – um Freunde und Verwandte in der alten Heimat oder auf
der Flucht. Ausgehend von Interviews und Videomaterial, das 2016 in Los Angeles gedreht worden ist, historischen Interviews mit Billy Wilder,
Walter Reisch, Fritz lang etc., die im ORF-Archiv auffindbar sind, sowie aktuell zu drehenden Interviews wird ein Bild des Lebens
deutschsprachiger ExilantInnen im Hollywood der 30er- und 40er-Jahre des 20. Jahrhunderts nachgezeichnet.

Applicant

Pammer Film Ltd.

in German:
Pammer Film GmbH

Website

http://www.pammerfilm.at

Location

Austria

Approved

26 Apr 2022

Category

documentary film

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget
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The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.


